



SHORT FILM
competition
FESTIVAL DE CANNES

DAMIANA

A short film by ANDRÉS RAMÍREZ PULIDO

SYNOPSIS / SYNOPSIS

Deep inside the jungle, a group of teenage girls are being kept under supervision. Despite abandonment and hostility, Damiana hopes she can get in touch with her father.

Au fond de la jungle, un groupe d'adolescentes est gardé sous surveillance. Malgré l'abandon et l'hostilité, Damiana espère qu'elle pourra entrer en contact avec son père.



DIRECTOR'S STATEMENT / NOTE DU RÉALISATEUR

For a few years now, I have been feeling the necessity of observing and portraying the adolescence in the Colombian region (Tolima) where I live nowadays, especially those teenagers who have faced violence and neglect so deeply. I happened to have the opportunity to meet a group of girls who are kept under surveillance in the middle of the woods and this encounter lead me to create this fictional depiction of and with them.

By capturing their everyday life and the hostility in which they are immersed, I wanted to explore the intimate landscape of these teenage girls who try to express their longings and fears through their bodies, the only thing that actually belongs to them.

Depuis quelques années, il m'a arrivé un intérêt sur les adolescents de la province colombienne (Tolima) où j'habite maintenant. Une espèce de nécessité d'observer et faire un portrait des jeunes qui ont vécu la violence et la négligence de leurs parents. J'ai eu l'occasion de rencontrer un groupe de filles qui restent surveillées au milieu de la jungle et cette expérience avec elles nous a permis réaliser ce film de fiction ensemble. À travers de leurs activités quotidiennes et l'hostilité autour d'elles, j'avais l'intention d'explorer les paysages intimes de ces jeunes filles, qui essaient d'exprimer ses souhaits et peurs profondes sur leurs corps, la seule chose qu'elles ont.



ABOUT DIRECTOR / A PROPOS DU RÉALISATEUR

Andrés Ramírez Pulido is a Colombian film director and producer born in Bogotá in 1989. In 2012 he founded Valiente Gracia, the production company of his latest work. His first short film EL EDÉN premiered at the Berlinale in 2016 and was awarded in Busan, El Cairo, and Biarritz, followed by DAMIANA, which premiered at the Short Film Competition of the 70th Festival de Cannes in 2017. Also, Andrés participated in Berlinale Talents 2017 and the Lizières residence (France). He is working in his first feature film, LA JAURÍA.

Né à Bogotá en 1989, Andrés Ramírez Pulido est un jeune réalisateur et producteur colombien. Créateur de la société Valiente Gracia (en 2012), produisant en 2015 son premier court métrage EL EDÉN, dont première mondiale a eu lieu au 66e Berlinale et lequel a été récompensé par différents festivals internationaux comme Le Cairo, Busan et Biarritz. Son second court métrage DAMIANA fait partie de la Compétition Officielle du 70e Festival de Cannes. Ramírez a été également sélectionné par Berlinale Talents et la Résidence Liziers, où il développe le scénario de son projet prochain LA JAURÍA, premier film de fiction auquel ces travaux de durée courte sont liés.

A person with dark hair, seen from behind, wearing a yellow tank top with black trim. They are standing in a dense, lush green jungle, with their hand near their face. The scene is dimly lit, with sunlight filtering through the leaves.

CAST

MAGALY LÓPEZ LAURA BARRETO DANNA PATIÑO SHARON RAMÍREZ CAMILA DÍAZ
YANETH SÁNCHEZ ANGIE MURCIA DANIELA PAVA NATALIA ROJAS NIYIRETH QUIÑONES

SPECIFICATION / CARACTÉRISTIQUES

Length 15' - Country COLOMBIA, BRAZIL - Original language SPANISH
Screening format DCP 1:2, 39 Scope - Sound 5.1

FICHE TECHNIQUE & ARTISTIQUE

Director	ANDRÉS RAMÍREZ PULIDO
Script / Dialogue	ANDRÉS RAMÍREZ PULIDO
Producers	ANDRÉS MOSSOS ANDRÉS RAMÍREZ PULIDO JOHANA AGUDELO SUSÁ BRUNO CARBONI
Cinematography	JAIME BARRIOS
Art Direction / Set Decorator	JOHANA AGUDELO SUSÁ
Assistant Director / Graphic Design	CAMILO TORO GARCÍA
Film Editor / Colorist	BRUNO CARBONI
Sound Design and Mix	CARLOS E. GARCÍA
Direct Sound	GABRIEL MEDINA
Company Production	VALIENTE GRACIA TOKYO FILMES BLOND INDIAN FILMS

CONTACT

Production

Valiente Gracia - Company Production / Andrés R. Pulido (+57) 311 2505803 valientegraciacine@gmail.com

Festivals and work sales

Marvin & Wayne - Short Film Distribution / Josep Prim (+34) 635 52 66 78 - fest@marvinwayne.com